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Gedurende het jaar 2021 bestond de kerngroep van het platform uit: 
Wilbert Willems, Rijn Broere, Joop van Bel, vanuit Zet Wouter Schelvis, (Wouter 
verliet in juni Zet en trad in  dienst bij Breda Gelijk), Jeanet Notten, welke na 
haar pensionering is opgevolgd door Wouter Schelvis. Vanuit de gemeente 
Breda Karel  Dollekens en Gerard van Gestel. 
Vanuit Breda Marketing was Raoul Joossen aanwezig, later opgevolgd door 
Mariëlle Houben. 
De samenwerking tussen de diverse partijen verliep ook dit jaar weer excellent 
wat ook aan het resultaat valt af te lezen. 
 

De kerngroep van het platform heeft in 2021 dertien keer vergaderd. Vanwege 
de coronamaatregelen heeft een aantal van de vergaderingen digitaal plaats 
gevonden. Voor de organisatie van 2 themalunches, de Week van de 
Toegankelijkheid en het overleg over toegankelijke toiletten is in een kleinere 
setting  vijftien keer bijeengekomen. 
 
De voorzitter was een veel gevraagd spreker bij gemeenten en andere 
organisaties die zich bezig houden, of bezig willen gaan houden, met 
toegankelijkheid. Graag liet men zich door Wilbert informeren over de aanpak 
in Breda en de samenwerking tussen de gemeente, belangenorganisaties, 
politiek en het platform. 
 
Bij de start van het nieuwe jaar is overleg gevoerd met de gemeente over de 
Bredase Agenda. Welke voorwaarden zijn er verbonden aan het budget en blijft 
het budget in stand. Het resultaat van het overleg was de toezegging van de 
wethouder dat het budget voor 2021 op het niveau 2020 gehandhaafd blijft en 
dat de geplande uitgaven voor activiteiten, die vanwege corona in 2020 niet 
zijn doorgegaan, in 2021 mogen worden gerealiseerd. 
 
Het platform heeft gedurende het gehele jaar, tijdens al haar werkzaamheden, 
haar oog op de gemeenteraadverkiezingen van maart 2022 gehouden en daar, 
bij veel van haar activiteiten, aandacht aan besteed. De politieke partijen zijn 
benaderd met de vraag om in hun verkiezingsprogramma’s aandacht aan 
toegankelijkheid te besteden. De wensen van het platform ten aanzien van 
toegankelijkheid zijn door de voorzitter samengevat in een ‘Manifest’ wat 
breed verspreid is. 



 
 
 
Om de politiek aanhoudend te informeren over wensen van het platform over 
toegankelijkheid, heeft het platform het initiatief genomen om directe lijntjes 
met de politieke partijen te creëren.  
De zogenaamde Patsers (dit zijn Politieke Ambtsdragers Toegankelijke 
Samenleving), zijn door alle partijen benoemd.  
 
Ook dit jaar zijn er verwoede pogingen ondernomen om het 
toegankelijkheidsfonds onder de aandacht te brengen van de personen en 
partijen waar dit voor is bestemd. Er wordt in de ogen van het platform nog 
steeds te weinig gebruik van gemaakt. 
 
Ook tijdens de Week van de toegankelijkheid, een jaarlijkse terugkerende 
nationale manifestatie zijn door de kerngroep een aantal activiteiten 
georganiseerd. Deels in de binnenstad (Grote Markt) en deels erbuiten (NAC). 
Het doel ervan is hoofdzakelijk om de toegankelijkheid onder de aandacht van 
‘Het Grote Publiek’ te brengen. Gezien de belangstelling is de organisatie hierin 
geslaagd. 
Aandachtrekkende activiteiten blijven noodzaak om de bewustwording voor 
toegankelijkheid vast te houden. 
 
Gedurende het jaar zijn twee themalunches georganiseerd. Ook hierbij  
speelden de coronabeperkingen een rol en verliepen beiden digitaal. Voor 
beiden was er veel belangstelling van direct  betrokkenen, politiek, gemeente 
en belangenorganisaties. 
De lunches hebben steeds als onderwerp de fysieke toegankelijkheid van de  
stad of de beleving van deze toegankelijkheid, maar wordt ook aandacht  
besteed aan de ervaringen en problemen van mensen met een niet zichtbare 
beperking. 
 
Met de gemeente en/of haar diensten wordt constant overleg gevoerd over de 
gewenste aanwezigheid van toegankelijke toiletvoorzieningen in de 
binnenstad. De wens van de kerngroep is dat deze niet alleen 
toiletvoorzieningen betreffen voor mensen met een fysieke beperking. Ook 
moeten er meer mogelijkheden voor gebruik voor anderen komen. Een 
gastvrije stad dient dit aan te bieden aan 2.5 miljoen Nederlanders (en 
toeristen) met MLD-problematiek. 
 



 
Aandacht was er ook voor de ontwikkeling van de gemeentelijke 
omgevingsvisie en voor alle plannen voor de herinrichting van de binnenstad. 
Een eerste aanzet voor het politiek debat wat in 2022 moet plaats vinden is ook 
gegeven. 
 
Aandacht was er voor de mogelijkheden die Digitalisering voor mensen met 
een beperking hebben. 
Constante aandacht is er voor de toe- maar ook voor de ‘uitgankelijkheid’ bij 
evenementen.  
De noodzaak voor evenementenorganisatoren om voorzieningen voor mensen 
met een beperking te treffen is neergelegd in een ‘routekaart’. 
Met de gemeente wordt overlegd over het verplicht stellen van een aantal van 
de in de routekaart genoemde voorzieningen, maar ook op de controle op de 
daadwerkelijke realisatie ervan. 
 
Breda, 30 maart 2022. 
 
 
 
 
 
 


